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Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij (OVAM)  -  Bodemonderzoek Hoboken

De OVAM heeft begin 2021 een bodemonderzoek uitgevoerd in Hoboken naar aanleiding 
van de verontrustende resultaten van de bloedonderzoeken bij de kinderen die in de 
buurt van Umicore wonen. Dat is een goede zaak.

Het laatste grote bodemonderzoek in Hoboken dateert van 2008. Voor het 
blootstellingsonderzoek van lood bij kinderen in Hoboken in 2008 werden milieumetingen 
uitgevoerd bij woningen, scholen en publieke plaatsen verspreid over de gemeenten 
Hoboken, Wilrijk en Hemiksem. Hierbij zijn de loodconcentraties gemeten in de bodem, 
in het straatstof, in PM10 (PM: fijn stof) in de binnenlucht, in PM10 in de buitenlucht, in 
het stof bemonsterd met een veegdoekje en in het stof van de stofzuigerzakken.

1. Is dezelfde werkwijze gevolgd voor het huidige onderzoek? Indien niet, welke 
werkwijze werd gevolgd?

2. Heeft de OVAM de resultaten hiervan al geanalyseerd?

3. Kan de minister de resultaten bezorgen van dat onderzoek?

4. Wanneer zullen de resultaten gedeeld worden met het publiek?
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ANTWOORD
op vraag nr. 1040 van 27 mei 2021
van IMADE ANNOURI

U verwijst naar de uitgebreide BoHo-studie (Blootstellingsonderzoek in Hoboken) van 
2008. In deze studie werden er metingen uitgevoerd in verschillende 
milieucompartimenten (bodem, lucht, stof, …) om de opname van lood beter in beeld te 
krijgen. 
In kader van het ‘Omgevingsonderzoek overige omgeving rond de vier Vlaamse Umicore 
sites Deelsegment "Humaantox"’ van 2015 werd er, onder andere op basis van de BoHo 
studie van 2008, een risicogrenswaarde voor lood in het milieucompartiment bodem 
bepaald.
Omwille van de gestegen loodconcentraties in het bloed van kinderen alsook uit het 
voorzichtigheidsprincipe voert OVAM een controle uit ter hoogte van onderzoekslocaties 
waar vele jonge kinderen samen aanwezig kunnen zijn. 
OVAM heeft in het huidige, nog lopende, onderzoek, niet dezelfde strategie gevolgd als 
de BoHo-studie. Er werd nu in het bijzonder toegespitst op een evaluatie op de humaan-
toxicologische risico’s. Voor het bepalen van het risico is het onderzoek van de toplaag bij 
atmosferische depositie van belang. De humaan-toxicologische risico’s bij zware metalen 
bestaan hierbij vooral in het direct hand-mond gedrag en het mogelijks opspatten van 
verontreiniging met aantasting naar gewassen. In die zin kon de evaluatie zich dan ook 
toespitsen op de toplaag.
Daarbij wordt er ook geëvalueerd of de loodconcentratie hoger is dan de 
risicogrenswaarde zoals bepaald in 2015.

1. De resultaten worden momenteel verwerkt.

2-4.We verwachten dat het rapport voltooid kan worden in juli. De resultaten van het 
rapport zullen eerst gecommuniceerd worden aan de betrokkenen. Vervolgens zal 
het rapport publiekelijk beschikbaar zijn op de OVAM website.


